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Algemene beschouwingen 4 juli 2023 

Alblasserdam haalt de laatste tijd regelmatig het landelijkse nieuws en niet in positieve zin. 

Er zijn zorgen over gezondheidsrisico’s met betrekking op Pfas, de openbaar vervoervoorzieningen 

piepen en kraken met mogelijke faillissementen van aanbieders. 

De A15 wordt niet verder verbreed met als gevolg de dagelijkse files en sluipverkeer. 

Er zijn veel mensen die de kosten niet meer kunnen betalen zoals, energie, huur, 

schoolvoorzieningen van de kinderen of het sporten. 

Er zijn veel jongeren die jeugdzorg nodig hebben en veel ouderen die zich eenzaam voelen. 

Er zijn te weinig geschikte woningen voor verschillende doelgroepen. 

Er zijn geweldsincidenten,  drugsoverlast, vandalisme en vernielingen van speeltoestellen zoals de 

skatebaan of van openbare voorzieningen. 

Er is een tekort aan ambtenaren en een hoog ziekteverzuim. 

Ook de polarisatie is in Alblasserdam aanwezig. We willen geen stadse fratsen, maar lukt dat ook? 

Als ik deze feiten zo opnoem, dan schetst dit een zorgelijk beeld. 

Hebben wij dan vertrouwen in de toekomst? 

Ja zeker, we willen al deze zorgpunten zeker niet bagatelliseren, maar zien wel een college dat met 

een gedreven ambtelijk apparaat werkt aan oplossingen. Sommige problemen zijn al aangepakt, aan 

sommige wordt nog gewerkt. Er is een mooi collegeprogramma, waar we vertrouwen in hebben en 

achter staan. In deze beschouwingen wil ik enkele onderwerpen benoemen die ons erg aan het hart 

liggen en aansluiten bij ons Christelijke sociale karakter. 

We zien een intensief armoedebeleid op meerdere vlakken met aandacht voor preventie, maar ook 

met echte hulp, voor schoolvoorzieningen, energietoeslagen, witgoedacties, maar ook de 

mogelijkheden om iedereen aan het sporten te krijgen, denk daarbij ook aan het sportakkoord 2.0 

Genoeg bewegen voor jongeren, maar ook voor ouderen. 

Jeugdzorg naar de voorkant, het heeft de wachttijden laten verdwijnen, maar daar moet wel bij 

worden opgelet. Inkomsten die wegvielen hebben geleid tot een snelle stijging van wachtlijsten en 

dit had niet nodig geweest. Gelukkig is dit gat nu gerepareerd. Zien we al resultaten dat de 

wachttijden alweer teruglopen? 

We verwachten veel van de WMO naar de voorkant, maatwerkvoorzieningen waar dit kan of 

wenselijk is. 

Het Brughuis is in veel van deze zaken een belangrijke spil en we hopen dat veel Alblasserdammers 

het Brughuis kunnen vinden en de stap nemen om er heen te gaan bij problemen. 

Een belangrijk onderdeel van het omzien naar elkaar is dat het ook met elkaar gebeurt. De overheid 

kan hier uiteraard iets in betekenen, maar ook de inwoners zelf, eigen netwerken, diaconieën van 

kerken, moskees, sportverenigingen, vrijwilligers, mantelzorgers. 

Maar laten we daar waar een roep om hulp wordt gedaan, wel reageren. 
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Er is veel behoefte aan woningen en er gaat ook gebouwd worden. Al meerdere keren is aangegeven 

dat we Alblasserdammers voorrang willen geven en het is goed dat projectontwikkelaars daar ook 

mogelijkheden voor zien. Ook bij de flexwoningen voor jongeren hebben we deze wens al 

aangegeven. 

Hoe zit het met sloop voor nieuwbouw? We lezen bijvoorbeeld over de plannen van WK10 voor de 

flats langs het Boerenpad, we hopen dat hier snel nieuws over komt, we vinden het erg stil rondom 

WK10. 

Eind 2023/begin 2024 is het onderzoek voor een nieuwe, grote woningbouwlocatie in Alblasserdam 

ten zuiden van de Alblas gereed. Samen met de gemeenteraad wordt op basis van deze uitkomsten 

een ontwikkelstrategie opgesteld, zo is het plan. We zijn benieuwd of hier al iets over is te melden, 

graag reactie van de portefeuillehouder. Er wordt gekeken naar 2 locaties, Passen beide bijvoorbeeld 

in het thema “Fit en groen dorp in de polder”? 

Er is aandacht voor vergroening en verduurzaming van ons dorp. We zien resultaten van straten en 

wijken die al aangepast zijn ook op rioolgebied. We zien meer beplanting en groen en ondergrondse 

afvalcontainers ook bij flats. Wat ons daar wel zorgen baart is het feit dat soms vergeten lijkt te 

worden dat mindervaliden het trottoir dan nog kunnen gebruiken. Ook bij net geplaatste bomen is er 

nu soms te weinig ruimte om met bijvoorbeeld een rollator op het trottoir te blijven en moet 

uitgeweken worden naar de weg, dat kan toch niet de bedoeling zijn. 

Ook ontbreken op sommige trottoirs de benodigde op/afritjes en vaak staat er ook een auto voor 

geparkeerd, wij vinden dat hier op gehandhaafd moet worden. Hetzelfde geldt voor de grote bussen 

die geparkeerd staan. Ze steken vaak, ook vanwege hun grootte een eind over het trottoir heen, 

waardoor de toegang gestremd wordt. 

Er zijn al veel verduurzaamheids acties geweest vanuit de gemeente, maar we maken ons toch 

zorgen over de kosten die inwoners en ook de gemeente voor hun kiezen krijgen. 

Een inwoner vertelde mij dat hij een offerte had ontvangen om van een bestaande woning de 

muurisolatie te laten vervangen en dat dit 9.000 euro moest kosten, er is dan wel een subsidie van 

450 euro, maar dat is toch onbetaalbaar. Hoe kan de overheid hier een rol in spelen? 

De duurzaamheidsagenda is vastgesteld, we kijken uit naar de verdere uitwerkingen. 

De benodigde financiële middelen voor het verduurzamen van ons eigen vastgoed worden niet door 

het Rijk vergoed. Dat baart ons ook zorgen, daar is nu ook geen geld voor beschikbaar gehouden. We 

denken daarbij ook aan zwembad en sporthal, wat staat ons nog te wachten? 

Als de planning gehaald wordt hoop ik voor het nieuwe jaar nog een duik te kunnen nemen in het 

vernieuwde zwembad, maar dan zijn we er nog niet. We krijgen daarna nog een gigantische 

kostenpost om van het gas af te komen. In de technische  vraag die we hierover gesteld hebben, 

worst een bedrag genoemd van bijna 3 miljoen euro. Klopt het dat we dit voor 2030 geregeld 

moeten hebben en hoe ziet het college dat voor zich? 

Ook het participand, een historisch waardevol gebouw, is dit te redden voor de toekomst? 

We zullen hier snel met elkaar over in gesprek moeten gaan en keuze’s maken. 

 

Een goede ontsluiting van het dorp (en achterland) is noodzakelijk om aantrekkelijk te zijn (en 

blijven) als vestigingsklimaat voor inwoners en bedrijven, voor de veiligheid en leefbaarheid. Als we 

niks doen is ons dorp in 2040, zeker in de spits, dichtgeslibd. Dit lezen we in de PN2024. 
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Een deel van de problemen is het verkeer over de dijk naar Kinderdijk. We gaan dit aanpakken met 

de bouw van het transferium. Maar we hebben zorgen over het openbaar vervoer. Goede en stevige 

gesprekken met de provincie zijn snel nodig. Ook het sluipverkeer is ons een doorn in het oog en 

afsluiting van de vinkenpolderweg in de spits voor doorgaand verkeer is voor ons zeker 

bespreekbaar. Er zijn daar in het land wel voorbeelden van. Als ChristenUnie zouden we hier graag 

een onderzoek naar willen laten uitvoeren, mogelijk in combinatie met de beoogde 30 km zone. 

Het stimuleren van het fietsgebruik is mede afhankelijk van goede en veilige fietsverbindingen. 

Maar ook de doorgangstijd. Wij staan positief tegenover een onderzoek naar de fietslus, maar een 

korte klap kan gemaakt worden met betere afstemming van de verkeerslichten, met name voor 

fietsers. Als verkeerslichten frequenter op groen gaan voor fietsers wordt het fietsen zo meer 

aantrekkelijk gemaakt en dit is echt wel mogelijk, zelfs zonder andere doorstroming te verstoren. Ik 

denk daarbij aan de beoogde locatie van de fietslus, maar ook onder aan de brug.  

We zijn blij met het stimuleren van arbeidsparticipatie en het project Kansrijk Alblasserdam en 

beamen de uitdaging van het college in het succesvol matchen van voldoende nieuwe instromers in 

het programma. 

Onder het kopje WMO lezen we dat naast lokale ondersteuning door organisaties dat het college 

aandacht heeft voor het faciliteren van mantelzorg. 

Graag zouden we horen wat verstaan wordt met “aandacht voor het faciliteren van mantelzorg”. 

 

Opvang vluchtelingen 

De ChristenUnie vindt dat we mensen in nood moeten helpen en dus ook asielzoekers. 

Uiteraard is een goed beleid daarbij wel nodig. Ook Alblasserdam neemt daarin zijn 

verantwoordelijkheid en zal daarom jaarlijks 15 statushouders extra opnemen, dit is afgesproken in 

de regio, om ook te voldoen aan de spreidingswet. Het is goed om te benoemen dat het plaatsen van 

statushouders in Alblasserdam niet nieuw is, dit is belangrijk ook in de communicatie. Ook dat deze 

statushouders onderdeel zijn van de bevolking en integreren in de maatschappij. Zo hebben we als 

voorbeeld een kapper en tandarts op deze manier er bij gekregen in ons dorp. 

Fijn ook dat de geplande flexwoningen de druk op andere woningen in het dorp verlichten. 

WOZ 

De WOZ stijgt met 4,2 % Door de inflatie begrijpen we dat en kunnen daar dan ook mee instemmen. 

De totale woonlasten zijn aanzienlijk gestegen en ontwikkelen zich richting het landelijke gemiddelde 

om onze voorzieningen in stand te houden.  

Daarom hebben wij de reeds genoemde motie van het CDA mede ingediend om de inwoners te 

compenseren voor de gestegen woonlasten. 

Voor de verwachte financiële problemen in 2026 willen we onze ogen niet sluiten en zijn het dan ook 

eens met het collegevoorstel om daar nu al voor te sparen. 

Ook bij een gedegen financieel beleid kunnen fouten ontstaan en we zullen de inkomsten en 

uitgaven kritisch blijven volgen zoals we ook vorig jaar als ChristenUnie de te hoge rekeningen van de 

WOZ hebben aangetoond , met als gevolg dat die toen zijn aangepast. 
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Samenvattend: 

Naar ons idee ligt het uitvoeringsprogramma 2023 op koers: 

• Fit en groen in roerige tijden, met extra aandacht voor inwoners onder of net boven de 

armoede grens 

• Goede, zo mogelijk lokale zorg, met een groeiende bekendheid van het Brughuis 

• Betaalbare energietransitie 

• Aanpak Klimaatadaptieve buitenruimte, maar wel met aandacht voor mensen met beperking 

• Duurzame mobiliteit met extra aandacht voor fietsers en openbaar vervoer 

• Bewegen en sporten voor iedereen beschikbaar, niemand uitgezonderd 

• Behouden van voorzieningen rechtvaardigt WOZ verhoging, maar niet meer dan nodig is 

• Huisvestingsopgave, met aandacht voor doelgroepen en levensloop bestendig bouwen en als 

eerste voor Alblasserdammers 

• Regionale samenwerking waar het lokaal niet goed kan. Gebruiken van samwerkende kracht, 

ook met regiodeals 

Als laatste willen we het college Gods onmisbare zegen toewensen. 

 

 

 

  

 

 

 


